

**DISTINGUISHED ALUMNI AWARD
PRESENTATION CEREMONY**
傑出校友獎頒獎典禮

27.6.2024

Programme of Award Presentation Ceremony 頒獎典禮程序



Welcoming Remarks 致歡迎辭

Ir Dr Conrad WONG Tin-cheung, BBS, JP

Council Chairman, Hong Kong Metropolitan University

Chairman, Selection Committee of HKMU Distinguished Alumni Award 2024

香港都會大學校董會主席

傑出校友獎2024評審委員會主席

黃天祥博士工程師, BBS, JP

Address 致辭

Professor Paul LAM Kwan-sing, SBS, JP

President, Hong Kong Metropolitan University

Member, Selection Committee of HKMU Distinguished Alumni Award 2024

香港都會大學校長

傑出校友獎2024評審委員會委員

林群聲教授, SBS, JP

Presentation of Souvenirs

致送紀念品

Toasting and Photo-taking

祝酒及大合照

Award Presentation Ceremony (Part I)

頒發傑出校友獎 (第一部分)

Dinner

晚宴

Alumni Performance

校友表演

Award Presentation Ceremony (Part II)

頒發傑出校友獎 (第二部分)

Student Performance

學生表演

Table of Contents

目錄

Hong Kong Metropolitan University Distinguished Alumni Award 香港都會大學傑出校友獎	1
Message from the Council Chairman 校董會主席獻辭	2
Message from the President 校長獻辭	3
Selection Committee 評審委員會	4
Award Recipients 得獎校友	5
Introduction of Award Recipients 得獎校友簡介	
Mr Jet CHOU Sai-kit	6
周世傑先生	7
Mr Oscar LEE Ka-chun	8
李嘉俊先生	9
Mr LEUNG Kwok-shing	10
梁國成先生	11
The Hon Edmund WONG Chun-sek	12
黃俊碩議員	13
Acknowledgements to Nominators and Supporters of Award Recipients 鳴謝得獎校友之提名人及贊同人	14

Hong Kong Metropolitan University Distinguished Alumni Award 香港都會大學傑出校友獎

Founded in 1989, Hong Kong Metropolitan University (HKMU) has nurtured graduates who demonstrate exceptional skills and accomplishments in a diverse range of professions across Hong Kong and beyond.

In recognition of these outstanding graduates for their distinctive contributions to their profession, the University and the community, the first biennial “HKMU Distinguished Alumni Award” (the Award) is established in 2024, which also aims to motivate students to learn from experience and success of the Award recipients.

The nominee for the Award must be an alumnus / alumna of HKMU (or its forerunner The Open University of Hong Kong / The Open Learning Institute of Hong Kong) who completed a full-time or part-time University proper programme and attained an academic award conferred by HKMU (or its forerunner The Open University of Hong Kong / The Open Learning Institute of Hong Kong). Each nominee shall be proposed by a nominator and seconded by two supporters.

Elites and professionals from different sectors are invited to form the Selection Committee. The Committee will consider the suitability of the nominations based on one or more of the following criteria:

- ▶ The nominee’s personal achievements and contributions to his / her profession or career;
- ▶ The nominee’s service and contributions to HKMU; and
- ▶ The nominee’s service and contributions to the society and the community.

There are a total of 4 alumni awarded the Distinguished Alumni Award this year. For details, please refer to this programme booklet or our website:

<https://www.hkmu.edu.hk/alumni/daa>

香港都會大學（都大）自1989年成立以來，一直致力提供優質教育，讓畢業生為香港和其他地區的各個領域作出積極的貢獻。

適逢都大35周年，大學於2024年設立首屆兩年一度的「傑出校友獎」，以表揚優秀校友對所屬專業界別／行業、母校和社會的卓越貢獻，同時，亦鼓勵學生從獎項得主的經驗和成功中學習。

「傑出校友獎」的候選人必須為都大（或其前身為香港公開大學／香港公開進修學院）校友，並獲頒都大（或其前身為香港公開大學／香港公開進修學院）學歷資格。每位候選人須由一位提名人提名，及兩名贊同人支持。

都大特別邀請來自不同界別的社會精英及專業人士組成評審委員會，並根據候選人在三大評審準則下的表現作出評選：

- ▶ 在其專業界別上的個人成就和貢獻；
- ▶ 對都大的貢獻；以及
- ▶ 對社會的服務和貢獻。

本年度的「傑出校友獎」共有四位校友獲得嘉許，詳情請參閱本場刊或瀏覽網頁：

<https://www.hkmu.edu.hk/alumni/daa>

Message

獻辭

Ir Dr Conrad WONG Tin-cheung, BBS, JP

Chairman of the Council
Chairman of the Selection Committee of the Distinguished Alumni Award 2024
Hong Kong Metropolitan University

黃天祥博士工程師, BBS, JP

香港都會大學校董會主席
香港都會大學傑出校友獎 2024 評審委員會主席



On behalf of Hong Kong Metropolitan University (HKMU), I am deeply honoured to acknowledge the remarkable achievements of our four distinguished alumni at this first biennial HKMU Distinguished Alumni Award Presentation Ceremony. The Distinguished Alumni Award is a prestigious recognition that our university bestows upon its alumni who have made significant contributions to their profession, the University, and the community. It is a testament to the hard work, dedication, and perseverance of our alumni, who have not only excelled in their careers but also upheld the values and principles of our esteemed institution. I would like to extend my heartfelt congratulations to all the award recipients. Your achievements are a source of pride for all of us at HKMU. You truly embody the spirit of our institution, and we are immensely proud of you.

I would like to express my gratitude to all members of the Selection Committee for generously offering their valuable time and effort in selecting the most deserving recipients of this honour. I would also like to thank the nominators and the supporters of the alumni for recommending our outstanding alumni for their accomplishments. Among the HKMU community, including alumni and current students, many are successful in different fields. This Distinguished Alumni Award will continue to honour these individuals, who make all HKMUers proud.

Having nurtured over 150,000 alumni in the past 35 years, HKMU has always emphasised a sense of social responsibility and the desire for lifelong learning. Our mission is to offer quality education guided by our core values of fairness, integrity, perseverance, and innovation. We believe that our recipients fully demonstrate these traits. Let us continue to support and inspire each other in our pursuit of excellence.

我非常榮幸能夠代表香港都會大學（都大）於首屆兩年一度香港都會大學傑出校友獎頒獎典禮，表揚四位傑出校友的卓越成就。

「傑出校友獎」旨在表彰在專業領域有傑出成就，並對都大及社會作出重大貢獻的校友。這些得獎校友的成就不僅見證了他們的努力、奉獻和堅毅，更體現了都大追求卓越、精益求精的宗旨。我謹此衷心祝賀所有得獎者，您的成就令都大同仁引以為傲，並真正展現出大學的精神，我們深感驕傲。

我藉此機會向各評審委員會委員致以最衷心的謝意，感謝他們付出寶貴時間擔任評審工作，甄選出最實至名歸的校友接受這項殊榮。我亦感謝所有提名人和贊同人的積極參與，他們的推薦使我們認識到傑出校友的成就。不少都大的校友和學生在各行各業成就非凡，「傑出校友獎」將會繼續表揚我們引以為傲的都大人。

在過去三十五年，都大秉持公正、誠信、堅毅和創新等核心價值提供優質教育，培育學生的社會責任感和終身學習的精神，至今已累計逾 150,000 名畢業生。我們深信獲獎校友充分體現出這些特質，讓我們繼續互相支持、互相啟發，一同追求至臻。

Message

獻辭

Professor Paul LAM Kwan-sing, SBS, JP

President
Member of the Selection Committee of the Distinguished Alumni Award 2024
Hong Kong Metropolitan University

林群聲教授, SBS, JP

香港都會大學校長
香港都會大學傑出校友獎 2024 評審委員會委員



It is a great pleasure to be here with all of you to celebrate the exceptional accomplishments of our awardees, who have made us proud with their extraordinary achievements. They have not only excelled in demonstrating their leadership in their careers, but also made significant contributions to both our University and society, embodying the spirit of our University motto: “Transcendence through Erudition and Renewal”.

To celebrate the 35th anniversary of HKMU, the Distinguished Alumni Award was established to acknowledge the profound impact of our outstanding alumni. This award serves not only to honour their contributions, but also to inspire our current students to take these distinguished awardees as role models. By learning from the enlightening experience and successful stories of our awardees, our students will be empowered to reach new heights and become the next generation of leaders.

Since the establishment of HKMU in 1989, we have dedicated ourselves to providing our students with all-round education, valuable skills and a mature mindset, and helping them discover their full potential. In return, we have received the unwavering support and selfless contributions from our alumni for the development of the University. All of them are long-term supporters of HKMU and have shown their impressive contribution and achievements in various fields. On this memorable occasion, I would like to express my heartfelt appreciation to the award recipients for their continued support of their alma mater.

As we celebrate their accomplishments today, let us also recognise that their success reflects the collective efforts of the entire University community, especially the dedication and support of our faculty and staff. Together, we will empower future generations of leaders who will shape the world around us, ensuring that the legacy of HKMU continues to shine brightly.

首先衷心感謝各位蒞臨參與傑出校友獎頒獎典禮，與我們一同祝賀及表揚各位得獎校友。他們不僅在其專業界別擁有卓越成就及領導才能，以及對大學和社會作出重大貢獻，充分體現校訓「勵學致遠敬慎日新」的高尚情操。

為慶祝都大創校三十五周年，大學於今年設立「傑出校友獎」。這個獎項不但表彰及嘉許校友中的卓越典範，亦為其他校友及學生樹立優秀榜樣。我們希望得獎校友今後能發揮牽頭作用，與其他校友及學生分享他們的成功故事及豐富經驗，啟發他們向著遠大的目標而努力，發展自己的才能，並以一己所長服務社群，成為未來社會的棟樑。

都大於1989年創校以來，一直致力為學生提供多元教育，幫助他們掌握實用的技能，培養成熟的思維，讓他們通過大學的學習及體驗發揮潛能，展翅高飛。多年來，不少校友憑著專業知識和個人努力，成為社會翹楚。他們亦以不同形式大力支持母校，在推動大學發展中擔當著非常重要的角色。藉此機會，謹向各校友及得獎校友致以由衷謝意，期望他們繼續支持母校，與我們一起再創高峰。

與此同時，我亦衷心感謝大學同仁，校友的成功肯定了大學及教學人員致力培育社會棟樑的努力。大學將繼續提供優質教育，培育出更多優秀的新一代領袖專才傳承都大意念，推動社會進步與發展。

Selection Committee

評審委員會

Chairman

Ir Dr Conrad WONG Tin-cheung, BBS, JP
Council Chairman of HKMU

Members (in alphabetical order of English surname)

Dr Eva CHENG LI Kam-fun, JP
Court Member of HKMU

Dr Roy CHUNG Chi-ping, GBS, JP
Co-founder and Non-Executive Director of
Techtronic Industries Company Limited
Founder and Chairman of Bright Future Charitable Foundation

Dr Sophia KAO Ching-chi, GBS, JP
Board of Director of Bay Area Hong Kong Centre and
Belt & Road Hong Kong Centre
Court Member of HKMU

Prof. Paul LAM Kwan-sing, SBS, JP
President of HKMU

Prof. LUI Yu-hon, MH
Vice President (Resources and Development) of HKMU

Secretary*

Ms Zenobia CHIA Hoi-ka
Director of Development and Alumni Affairs of HKMU

*In-attendance

Selection Consultant 甄選顧問



主席

黃天祥博士工程師, BBS, JP
香港都會大學校董會主席

委員 (按英文姓氏排序)

鄭李錦芬博士, JP
香港都會大學諮議會成員

鍾志平博士, GBS, JP
創科實業有限公司聯合創辦人及非執行董事
鵬程慈善基金創辦人及主席

高靜芝博士, GBS, JP
大灣區香港中心及「一帶一路」國際合作香港中心董事
香港都會大學諮議會成員

林群聲教授, SBS, JP
香港都會大學校長

呂汝漢教授, MH
香港都會大學副校長 (資源及發展)

秘書*

謝凱筋女士
香港都會大學發展及校友事務總監

*列席成員



Award Recipients of HKMU Distinguished Alumni Award 2024

香港都會大學傑出校友獎 2024 得獎校友

(In alphabetical order of English surname 按英文姓氏排序)



Mr Jet CHOU Sai-kit

Founder of Jet Chou Chess Academy

周世傑先生

周世傑棋院有限公司創辦人



Mr Oscar LEE Ka-chun

Advanced Practice Nurse (Special Duty) at Hospital Authority
Part-time Lecturer of HKMU

李嘉俊先生

醫院管理局資深護師
香港都會大學兼職講師



Mr LEUNG Kwok-shing

Executive Director of Hok Yau Club

梁國成先生

學友社執行總監



The Hon Edmund WONG Chun-sek

Member of Legislative Council
(Functional Constituency – Accountancy)
Practising Director of Patrick Wong CPA Limited

黃俊碩議員

立法會議員(功能界別 — 會計界)
黃龍德會計師事務所執業董事

Introduction of Award Recipients

得獎校友簡介

Mr Jet CHOU Sai-kit

Mr Jet CHOU Sai-kit obtained a Bachelor's degree of Arts in Chinese Humanities at HKMU in 2008. Mr Chou is a renowned Chinese chess player. He won the Hong Kong Chess Individual Championship twice in 2007 and 2013 respectively and gained the title of the Hong Kong Chess Grandmaster. In 2008, he also won the bronze medal at the World Mind Sports Games, becoming the first Hong Kong player who won an award in this international competition. During this period, he gained the titles of Hong Kong Chess Grandmaster, Asian Chess Master and International Chess Master. He also served as a professional chess coach.

Mr Chou is committed to promoting the development of chess and its culture. He embarked on teaching Chinese chess in 2004 and founded Jet Chou Chess Academy in 2021. The "Thinking Program" teaching theory he created has standardised the thought processes of playing chess. After years of practice, this teaching theory has led to numerous awards won by Mr Chou's students. The students have won more than 1,100 awards with some representing Hong Kong in world-class competitions, earning medals and bringing the glory back to Hong Kong.

In addition to his achievements in Chinese chess, Mr Chou has also excelled at the game of Undercover chess. He won the Hong Kong Undercover Chess Competition in 2015, demonstrating his mastery of this discipline. His expertise was further recognised when he was the only Hong Kong chess player invited by Tencent Tiantian Xiangqi to film a video course on Undercover Chess.

Mr Chou's dedication extends beyond his profession, as he is deeply engaged in a wide range of public service and social impact initiatives. Growing up in Small Group Home has instilled in Mr Chou a strong passion for bringing the game of Chinese chess to underprivileged communities. In recent years, Mr Chou has volunteered to teach chess at various Small Group Homes. He has also been invited by the Correctional Services Department to use Chinese chess to help instil positive values in prisoners. In 2020, he was the first Hong Kong chess player to be selected as the awardee of The Ten Outstanding Young Persons in Hong Kong, and has been an Executive Committee Member of The Outstanding Young Persons' Association since 2021. He was also selected as the 7th Youth DreamMaker. In 2024, he was invited by the Chief Secretary for Administration to serve as a star mentor for the Strive and Rise Programme, providing Chinese chess courses to the students.

Mr Chou maintains an enthusiastic commitment to supporting the development of his alma mater. In his current role as Vice President of the HKMU Alumni Association, he actively works to expand the alumni network and organise a variety of engagement activities. This dedication is further exemplified by Mr Chou's recent acceptance of an invitation from the Development and Alumni Affairs Office to be a guest speaker at the "Chinese Chess Fun Day" in December 2023, where he shared the inspiration brought by chess with his fellow alumni.

Introduction of Award Recipients 得獎校友簡介

周世傑先生

周世傑先生於2008年在香港都會大學取得中國人文學科文學士學位。周先生是著名的中國象棋棋手，在2007年及2013年分別兩次奪得全港中國象棋個人賽甲組冠軍，獲頒授香港象棋特級大師資格，在2008年更奪得世界智力運動會銅牌，成為香港首位奪得該項國際比賽獎項的棋手。期間成為香港象棋特級大師、亞洲象棋大師和象棋國際大師資格，並擔任象棋專業教練。

周先生除有卓越的個人成績外，亦致力推動象棋運動及棋藝文化發展。在2004年開始教授中國象棋，並於2021年創立周世傑棋院，他創立的「思考程序」教學理論，規範了下棋的思考格式。這套教學理論經過多年的實踐，讓周先生的學生獲獎無數，數量超過1100個，部份學生更代表香港出戰世界級賽事並獲得獎牌，為港爭光。

周先生除了在中國象棋方面有傑出的成就，他在揭棋上也有輝煌的成績。他於2015年奪得全港揭棋比賽冠軍，充分展現了他的高超技術。他更是當時唯一一位獲騰訊天天象棋邀請拍攝揭棋視頻的香港棋手，其專業水平受各界認可。

周先生工作以外亦不忘回饋社會，對公益及社會事務不遺餘力。他自小在兒童院舍成長，長大後致力把中國象棋帶入弱勢社群。近年他不但到各兒童院舍進行義教，更獲懲教署邀請到不同監獄中教授在囚人士，透過中國象棋協助他們建立正確的價值觀。他於2020年成為香港首位以棋手身份獲選的香港十大傑出青年，並於2021年至今擔任傑出青年協會執行委員會委員。此外，他亦獲選第七屆青年夢想實踐家。在2024年，他更獲政務司司長邀請擔任共創明Teen的星級導師，向學員提供中國象棋課程。

周先生熱心關懷和支持母校的發展，他為現屆香港都會大學校友會副會長，積極拓展校友網絡及構思不同校友活動。他亦身體力行，在2023年12月接受發展及校友事務處邀請擔任「棋樂無窮—象棋同樂日」嘉賓，與其他校友分享象棋帶來的啟發。



Introduction of Award Recipients

得獎校友簡介

Mr Oscar LEE Ka-chun

Mr Oscar LEE Ka-chun is a Registered Nurse (Psychiatric) with expertise in mental health care. He completed the Bachelor of Nursing with Honours in Mental Health Care in 2015 at HKMU. Throughout his career life, Mr Lee has steadfastly committed to advancing and improving nursing practices and patient care. He developed the New Case Booking System within the Psychogeriatric Outpatient Clinic to revolutionise the logistics of patient care, helping to boost patient satisfaction levels and operational efficiency.

During the COVID-19 pandemic in 2019, Mr Lee collaborated with other departments of the Hospital Authority to establish a temporary service and was responsible for coordinating and overseeing the residential care home facilities. The primary goal of the entire service is to ensure that residents in these facilities can continue to receive psychiatric medication, blood tests and injection during the pandemic, to minimise the deterioration of their condition. This service covered more than 102 residential care homes in the New Territories West Cluster, ensuring continuous care under this special situation and minimising the risk of infection.

Mr Lee has been working as a part-time lecturer at HKMU since 2020. He has also initiated collaborations with HKMU to develop an online educational programme to address behavioural and psychological symptoms of dementia management in nursing home settings, which improved the syndromes and treatment modalities on a broad scale, furthering the adoption of evidence-based practice in mental health care.

Besides his professional and academic roles, Mr Lee has shown an unwavering commitment to community service. He has participated in various community service programmes, including humanitarian aids in Yingde City, Guangdong Province, the Small Group Home Service Programme, regional health checks, first aid services, the Universal Community Testing Programme, community nursing services, etc. He has volunteered with the Hong Kong Red Cross for over 20 years, participating in numerous humanitarian activities and health education initiatives. His volunteer efforts have garnered the Voluntary Service Award (2,500 Hours) from the Hong Kong Red Cross and the Hong Kong Volunteer Award Individual Award. He will continue his efforts in research and education to contribute to the healthcare community.

Introduction of Award Recipients 得獎校友簡介

李嘉俊先生

李嘉俊先生是一位精神科註冊護士，專注於精神健康護理。他在2015年完成香港都會大學護理學榮譽學士(精神科)課程。在他的職業生涯中，李先生一直在努力改善護理實踐和病人護理。他開發了老人精神科門診新症預約系統以改善整個流程，有助提升病人滿意度和門診流程的效率。

在2019年新型冠狀病毒病大流行期間，李先生與醫院管理局其他部門合作建立一個臨時服務，並負責協調及統籌安老院舍部分。整個服務主要是為了確保院舍人士能夠在疫情期間繼續接受精神科藥物治療、血液檢查和注射服務，減低病情惡化。這個服務覆蓋了新界西聯網超過102間安老院，確保了在那種特殊情況下的連續護理，並最大限度地減少了感染風險。

李先生於2020年起於香港都會大學擔任兼職講師，還與大學展開了合作開發線上教育課程，為安老院舍的護理助手提供關於認知障礙症患者行為和心理上的症狀的培訓，在大範圍內改善病患的病情和治療方法，推動在精神健康護理中使用實證為本的實踐。

除了他的專業和學術工作，李先生積極參與社區服務。他參與不少社區服務計劃，包括：廣東省英德市人道服務、兒童之家服務計劃、地區健康檢查、急救服務、普及社區檢測計劃、社康探訪等。他已經成為香港紅十字會的志願者超過20年，參與了許多人道活動和衛生教育計劃。他的志願者工作讓他獲得了香港紅十字會2500小時志願服務獎及香港義工獎(個人獎)等。他將繼續推動護理實踐，研究和教育，對醫療界做出了一定貢獻。



Introduction of Award Recipients

得獎校友簡介

Mr LEUNG Kwok-shing

Mr LEUNG Kwok-shing graduated with a Bachelor's degree in General Studies at HKMU in 2019. He is currently the Executive Director of the Hok Yau Club, actively promoting further education counselling, career planning and holistic development services, aiming to provide the most suitable support and services for students. He is a former member of the Hong Kong Men's Basketball Team, a FIBA registered coach, a professional basketball commentator, columnist, volunteer coach and a youth worker. He holds many public positions across different sectors of society. He served as the Chairman of The Outstanding Young Persons' Association, the Secretary of the Hong Kong Volunteer Awardees Society, and a member and advisor to more than 10 organisations.

Mr Leung had a highly successful basketball career. During his school years, he won numerous championships and awards, including being selected for the Hong Kong Schools Basketball Team in Form 3. He represented Hong Kong in the Asian School Basketball Championship, where he was named as the Most Valuable Player. In Form 7, Mr Leung was the first youth representative from Hong Kong chosen to participate in the International Youth Exchange Camp at the 1998 Nagano Winter Olympics. He was selected for the Hong Kong Men's Basketball Team while playing in the A1 Division and played professionally for 17 seasons before retiring in 2007.

After retiring from his athletic career, Mr Leung served as a coach for the A1 Division team and the Hong Kong team, leading the school teams to participate in competitions such as the Hong Kong-Macao, Asian and National Student Sports Games. He was awarded the Community Coach Recognition Award by the Jockey Club Hong Kong Coaching Awards in recognition of his coaching work.

In addition to his achievements as a player and coach, Mr Leung established the charity "Hoops for Hope Basketball Asia" in 2012 and built a platform via basketball to provide volunteer basketball teaching services for grassroots and children's homes, as well as education support to more than 40,000 people in total. Starting from 2021, the charity group has received support from the Jockey Club Charities Trust and local and overseas universities to implement the "Jockey Club Sports Empowering Programme" to promote and teach "EMPOWER COACHING", a positive coaching course in Hong Kong.

Mr Leung has served as a primary school teacher for nearly 20 years. In recent years, he has actively participated in compiling positive education courses, an effort recognised through his receipt of the 3rd Outstanding Teaching Award for Moral Education as well as the Szeto Wah Education Foundation Good Teacher Award in 2019. Furthermore, in 2021, Mr Leung collaborated with over 500 parents and students to set a Guinness World Record for "The Largest Gathering of People Wearing Dinosaur Feet," an initiative aimed at promoting positive education.

Over the years, Mr Leung has been highly recognised and won many awards and honours. He is the first and only person to have been awarded The Ten Outstanding Young Persons, Hong Kong Outstanding Volunteer Award, Hong Kong Humanity Award and the Youth DreamMakers Award.

Mr Leung is dedicated to giving back to his alma mater. He is currently the President of the HKMU Alumni Association and Court member of HKMU. He actively participates in planning alumni activities to foster a sense of community. He also worked wholeheartedly to co-organise many alumni activities with the Development and Alumni Affairs Office, including the first walking fundraising event, "HKMU Wellness Walk X Homecoming Day 2024" and the "Alumni Cup 2024 - 4x4 Basketball Competition".

Introduction of Award Recipients 得獎校友簡介

梁國成先生

梁國成先生於2019年在香港都會大學取得通識教育學士學位，現職學友社執行總監，積極推動升學輔導、生涯規劃及全人發展的相關服務，為學生提供最合適的支援服務。他是前香港男子籃球代表隊成員、FIBA註冊教練、專業籃球評述、專欄作家和義務教練及青年工作者，於社會各界擔任多項公職，他曾擔任傑出青年協會主席、香港傑出義工會秘書長共10多個機構組織委員及顧問。

梁先生的籃球職業生涯取得了輝煌的成就。他在學期間囊括許多籃球賽事冠軍及獎項，於中三時入選香港學界男子籃球代表隊。他亦代表香港參與亞洲中學生籃球錦標賽，並於隊內獲選為最佳球員。中七時期更成為首位獲選參加1998年日本長野冬季奧運會國際青年交流營的香港青年代表。他成為甲一組球員期間，獲選成為香港男子代表隊成員，及後經歷了十七個球季，並於2007年後正式退役。

運動員生涯完結後，梁先生更擔任甲一組球隊及香港代表隊教練，帶領學界隊參與港澳、亞洲及全國學生運動會等賽事。他曾獲賽馬會香港優秀教練選舉頒發社區優秀教練獎，以表揚他的教練工作。

除了球員及教練的成就外，梁先生於2012年成立慈善團體「希望種子籃球亞洲」，以籃球運動建立平台，為基層及兒童家舍的小童及青少年提供義教籃球服務，同時亦提供學業及升學上的支援，共服務超過4萬人次。自2021年開始，其慈善團體獲賽馬會慈善信託基金、本地及海外大學支持，推行「賽馬會青年源動力計劃」，將EMPOWER COACHING正向教練學課程於本港進行推展及教學。

梁先生擔任小學教師近20年，近年積極參與正向教育課程的編寫工作，繼而於2019年獲得第三屆品德教育傑出教學獎及司徒華教育基金好老師獎。2021年與500多名家長及學生合作一同創造「齊踏恐龍足跡、共創世界紀錄」金氏世界紀錄，藉此宣揚正向教育。

多年來，梁先生的成就備受嘉許，屢獲獎項及殊榮，他也是首位及唯一一位同時獲得香港十大傑出青年、香港傑出義工獎、香港人道年獎及青年夢想實踐家殊榮的人士。

梁先生樂於回饋母校，是現任香港都會大學校友會會長和香港都會大學諮議會委員，積極參與策劃校友活動，凝聚校友。他亦盡心盡力，與發展及校友事務處合辦首個步行籌款活動「都大健步行×校友同樂日2024」、「校友盃2024 - 4人籃球賽」等多項校友活動。



Introduction of Award Recipients

得獎校友簡介

The Hon Edmund WONG Chun-sek

The Hon Edmund WONG Chun-sek is a practising accountant in Hong Kong and is experienced in accounting, taxation and auditing. He joined Deloitte Touche Tohmatsu after graduation as an auditor while pursuing his professional qualification at the same time. In 2012, he joined Patrick Wong C.P.A. Limited as an audit partner. He was awarded Master of Business Administration and Master of Corporate Governance by HKMU in 2016 and 2017 respectively. In December 2021, he ran for and was successfully elected as a Legislative Council Member, Functional Constituency – Accountancy, in the Seventh Legislative Council. Currently, he is a Legislative Council Member, Functional Constituency – Accountancy, and also a member of the Election Committee and the Disaster Relief Fund Advisory Committee of HKSAR.

Mr Wong is actively involved in the promotion and development of Hong Kong's accounting profession. He is a fellow member of various professional organisations, including the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants, the Chartered Accountants Australia and New Zealand and the Hong Kong Corporate Governance Institute. In 2020, he was elected the President of the Society of Chinese Accountants and Auditors. Additionally, he has also held various positions such as Chairman of Small and Medium Practices Committee, Vice Chairman of Greater Bay Area Committee and Young Members Committee of the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants. Over the years, he has actively served the profession in different aspects, promoting its healthy development and growth. He also devoted tremendous efforts to nurturing the next generation by participating in professional training works, teaching professional qualification courses, accounting and business-related subjects at higher education institutions, and sharing knowledge with various professional organisations.

Soon after being elected, Mr Wong was nominated to serve on the Public Accounts Committee due to his professional knowledge and experience. He was responsible for reviewing reports from the Director of Audit to assess the operational effectiveness of various government departments. He has also served as Chairman and Vice Chairman of several bills committees relating to professional accountants, tax systems and tax reforms. Simultaneously, Mr Wong actively voices his opinions and makes recommendations both inside and outside the Council through media and various channels on issues such as promoting the development of accounting profession, addressing challenges faced by the profession, revitalising Hong Kong's capital market and advancing Hong Kong's economy.

Mr Wong is also a dedicated lifelong learner. In addition to his Bachelor's degree and the Master of Applied Accounting and Finance from Hong Kong Baptist University, he was awarded the Master of Professional Accounting by The Hong Kong Polytechnic University.

Furthermore, Mr Wong is passionate about life-saving work. He has been a qualified first-aid lecturer with different organisations dedicated to the Auxiliary Medical Service for over 23 years. He actively educates and promotes first-aid skills and knowledge to the public. As a Legislative Council member, Mr Wong advocates for first-aid education in the community. He advocates for the inclusion of first aid sessions in primary and secondary school curriculums, aiming to bring first aid education into schools to build a better and safer community.

Introduction of Award Recipients 得獎校友簡介

黃俊碩議員

黃俊碩議員是香港執業資深會計師，擁有多年會計、稅務及審計經驗。他畢業後加入德勤·關黃陳方會計師行任職審計工作，同時間考取香港專業會計師資格，及後於2012年加入黃龍德會計師事務所為合夥人。在2016年及2017年獲得香港都會大學頒發工商管理碩士學位及企業管治碩士學位。他於2021年12月參選第七屆香港特別行政區立法會會計界功能組別選舉並成功當選，現時為立法會會計界議員，同為選舉委員會及政府賑災基金諮詢委員會委員。

黃議員熱心參與及積極推動香港會計業界的發展，除了為香港會計師公會、澳洲及新西蘭特許會計師公會、香港公司治理公會等多個會計業界相關組織的資深會計師及公會會士之外，黃議員曾於2020年出任香港華人會計師公會會長，與及出任香港會計師公會中小型執業所委員會主席、粵港澳大灣區委員會及青年會員委員會副主席等職務，多年來他在不同層面積極服務業界、推動行業健康發展；同時亦積極參與行業培訓工作，他先後教授會計專業資格課程、高等院校會計及商科相關課程、與及在不同行業組織分享知識等。

黃議員在當選立法會議員後，因其專業的審計知識及經驗，獲選為立法會政府帳目委員會，負責審議由政府審計署提出的審計署署長報告，檢視各政府部門的運作成效。他亦先後擔任多條有關會計、稅制及稅務改革的法例的法案委員會主席及副主席，負責審議有關法例。黃議員亦在議會內外透過傳媒及不同途徑對推動會計業界發展、解決業界困難、活化香港資本市場、促進香港經濟發展等議題積極發聲、建言獻策。

黃議員孜孜不倦，於香港浸會大學獲得會計系學士學位和應用會計及金融學碩士，及於香港理工大學獲得專業會計碩士學位。

此外，黃議員對救急扶危工作抱有熱誠，他在早年經已考取多個機構急救講師資歷，更參與醫療輔助隊工作達23年之久，積極向大眾市民教授及推廣急救知識。而他出任立法會議員後，在議會內外積極提倡普及社區急救教育，爭取在社區增設更多的去顛器，並積極向特區政府倡議在中小學課程中設立急救課節，將急救教育帶入校園之內，以建立更美好、更安全的社區。



Acknowledgements to Nominators and Supporters of Award Recipients

鳴謝得獎校友之提名人及贊同人

Mr Jet CHOU Sai-kit 周世傑先生

Nominator 提名人

Ir Prof. Alan LAM Hiu-fung, JP
Council Member, HKMU
香港都會大學校董會成員
林曉鋒教授工程師, JP

Supporter 贊同人

Alumnus Mr FUNG Lap-wing
校友馮立榮先生

Dr Queenie LAW Pui-sze
Associate Dean (Learning and Teaching) and Associate Professor
of School of Nursing and Health Studies, HKMU
香港都會大學護理及健康學院副院長(學與教)及副教授
羅佩詩博士

Mr Oscar LEE Ka-chun 李嘉俊先生

Nominator 提名人

Dr Wendy WONG Wing-chi
Associate Professor of School of Nursing and Health Studies, HKMU
香港都會大學護理及健康學院副教授
黃穎芝博士

Supporter 贊同人

Prof. Janet WONG Yuen-ha
Dean of School of Nursing and Health Studies, HKMU
香港都會大學護理及健康學院院長
黃婉霞教授

Dr Sandy CHOI Pin-pin
Associate Dean (Global Partnership and Community Engagement) and
Associate Professor of School of Nursing and Health Studies, HKMU
香港都會大學護理及健康學院副院長(環球及社區聯繫)及副教授
蔡翩翩博士

Acknowledgements to Nominators and Supporters of Award Recipients 鳴謝得獎校友之提名人及贊同人

Mr LEUNG Kwok-shing 梁國成先生

Nominator 提名人

Dr Samuel YUNG Wing-ki, SBS, MH, JP
Former Council Member, Former Court Member and Honorary Fellow, HKMU
香港都會大學前校董會成員、前諮議會成員及榮譽院士
容永祺博士, SBS, MH, JP

Supporter 贊同人

Prof. WONG Yuk-shan, GBS, JP
Former President of HKMU
香港都會大學前校長
黃玉山教授, GBS, JP

Prof. the Hon Patrick LAU Sau-shing, SBS, JP
Former Council Member and Honorary Fellow, HKMU
香港都會大學前校董會成員及榮譽院士
劉秀成教授, SBS, JP

The Hon Edmund WONG Chun-sek 黃俊碩議員

Nominator 提名人

Dr Irene SIAW Siw-chu
Associate Professor of Lee Shau Kee School of Business and Administration, HKMU
香港都會大學李兆基商業管理學院副教授
蕭秀珠博士

Supporter 贊同人

Mr Clement CHAN Kam-wing, BBS, MH, JP
Honorary Fellow, HKMU
香港都會大學榮譽院士
陳錦榮先生, BBS, MH, JP

Mr Eugene LIU
Honorary Fellow, HKMU
香港都會大學榮譽院士
廖於勤先生

Development and Alumni Affairs Office
發展及校友事務處

Hotline 熱線：(852) 2768 6381

Email 電郵：alumni@hkmu.edu.hk

Website: www.hkmu.edu.hk/alumni